
Møte den  28. mars 

Denne kveldens program var et såkalt åpent møte, med anledning for alle til å spørre alle!   

Jeg nevner:  

* Ringebusangen, som Einar Hovdhaugen har skrevet teksten til, tonesatt av lærer 

Lillevolden.  – Hvordan få denne flotte teksten mer kjent, få den frem og brukt . - Er melodien 

for vanskelig? Utveksling av meninger. 

*Jon Ødegård kunne opplyse om at furustokker er hugget for 4  ”tenkebenker”. Disse er ment 

klargjort og plassert langs pilgrimsleden. 

 Vårt medlem, Guttorm Aarnes, som har vært leder av Tineanlegget på Tretten i en årrekke, 

fikk spørsmål om kaseinfabrikken, som var begynnelsen på dette anlegget, helt tilbake til 

1910.  ( Gudbrandsdalen Kaseinfabrikk)  Smelteost kom til som et produkt etter hvert. 

Her kan du lese boken ”Kasein og smelteost gjennom 75 år”,  ved å følge denne linken: 

http://www.nb.no/nbsok/search?page=0&menuOpen=false&instant=true&action=search&cur

rentHit=0&currentSesamid=&deweyClass=&deweyLevel=0&deweyMenuOpen=false&searc

hString=kasein 

Guttorm ga oss et  "helt,lite foredrag"  om meieriets historie, med moderniseringen i 1993-94 

Stor økning av grautproduksjon. Kaseinproduktene ble flyttet til Tolga i 1992. 

Øknigen av bygningsmassen nå nylig, med flere grautprodukter og dessert- produkter. 

Emballasjen  er også flyttet innendørs. (hygienekrav). 

Mange spørsmål om meieriet,  Aarnes svarte og sa også litt om rasjonaliseringa som Tine har 

vært gode på, og som har vært en prosess som har pågått over flere år. 

Ref:  BjH 

 

Møte den  21. mars 

Øystein Rudi skulle snakke om Rudi gard, og kulturaktivitet som bedrift, men han kunne ikke 

møte. 

På "sparket" snakket Lars Tvete litt om Venabu, hans rolle nå etter at han har overdratt 

hotellet til søster Line, samt innslag på Opplandssendinga, hvor Lars var intervjuet.  

 Bjørn Haugen streamet film fra nettet, som viser den topp- hemmelige marinebasen 

Olavsvern utenfor Tromsø, og situsjonen for dette anlegget i dag.  

Fakta om anlegget: 

http://www.nb.no/nbsok/search?page=0&menuOpen=false&instant=true&action=search&currentHit=0&currentSesamid=&deweyClass=&deweyLevel=0&deweyMenuOpen=false&searchString=kasein
http://www.nb.no/nbsok/search?page=0&menuOpen=false&instant=true&action=search&currentHit=0&currentSesamid=&deweyClass=&deweyLevel=0&deweyMenuOpen=false&searchString=kasein
http://www.nb.no/nbsok/search?page=0&menuOpen=false&instant=true&action=search&currentHit=0&currentSesamid=&deweyClass=&deweyLevel=0&deweyMenuOpen=false&searchString=kasein


•  Byggingen av Olavsvern startet i 1961, og anlegget ble åpnet i 1968. I perioden 1980 - 1991 ble 

basen utvidet med et stort innvendig ammunisjonslager. 

•  Olavsvern består av totalt 25 000 kvadratmeter, lagt under 274 meter fjell. Anlegget består av en 

340 meter lang dokk, egen tørrdokk, verksteder, kontorer og ammunisjonslagre. 

•  Den innvendige dokken kunne huse inntil seks ubåter samtidig. I tillegg hadde basen en utvendig 

flytekai som kunne betjene større skip, blant annet amerikanske atomubåter. 

•  Basen ble brukt av ubåter, motortorpedobåter, men også til trening av norske og utenlandske 

spesialstyrker. 

•  Etter flere nedskjæringer ble basen stengt for godt i 2009. I 2013 ble anlegget solgt til private, og 

brukes nå som serviceanlegg blant annet for oljeindustrien i nord. 

 Dessverre  var lyden dårlig, så forsamlingen møtte nøye seg med enkle kommentarer fra 

Bjørn.   De som vil se hele filmen, med lyd,  kan følge denne linken:             

KLIKK HER........ 

Ref:  BjH 

 

Møte den  14. mars 

Anders Huuse er medlem i Mesna 

RK, og besøkte vår klubb denne 

kvelden. 

Foruten å ha vært guvernør for 

distriktet, har han hatt en rekke verv 

innen rotarybevegelsen, og det var 

hans deltagelse i lovrådet som var 

tema ved dette besøket. 

I hele verden er det ca. 32.000 

klubber, og lovrådet internasjonalt,  

kan kalles Rotarys Parlament, og 

treffes hvert tredje år i Chicago. Her 

møtes da 530 utsendinger med stemmerett, samt ca. 50 til uten stemmerett. Møtet varer ei uke, 

med streng disiplin og møteplikt. 

Det er her alle lover innen rotary- bevegelsen blir vedtatt, etter delvis lang prosess fra lokale 

forslag, med sortering og vurdering oppover i systemet, før det til slutt havner i lovrådet, 

nevnt ovenfor.  

Lovene som gjelder i rotary må derfor sies å være "tungt forankret" i bevegelsen. 

Huuse har vært utsending til lovrådet fra 2010 til 2016, og det var arbeidet her og møtene og 

systemet som førte forslagene frem til endelig behandling, vi fikk høre om.  

https://www.nrk.no/troms/bli-med-inn-pa-den-tidligere-nato-basen-1.12290602


Svært interessant å få denne kunnskapen fra en som har vært 

"innenfor". 

Huuse tok noen eksempler fra klubbenes endringer av sine 

vedtekter, og hvordan disse skulle forankres til de overordnede lover 

og regler.  

Rotarys  MANUAL OF PROCEDURE  er "bibelen" i disse tilfeller: 

Takk til Anders Huuse for interessant og viktig stoff. 

Ref:  BjH 

 

Møte den  07. mars 

Klubbmedlem Nils Todal hadde foredraget denne kvelden, med overskriften: Erfaringer etter 

flere turer med båt i karibien. 

Nils krysset antlanteren med egen båt og kom til St: Lucia like før jul i 1990. han var da i 

karibien i flere måneder før overfarten tilbake til Norge etter ca. ett år. 

Han tilbrakte også flere uker her før den store turen jorden rundt startet opp 14 år etter hans 

første besøk i karibien. 

Nylig har han også vært i karibien på cruise.  

Nils viste bilder og fortalte om flere av øyene, livet, levestandard og natur på steder han har 

besøkt. -Med i foredraget var også besøk i Venezuela og Columbia, om rikdom og fattigdom, 

det store forskjellen det er mellom disse, narkotika, forbrytelse, mord mm.  

Nils har derfor sekken full av historier og bilder fra dette vakre og spennende området. 

Det blir sikkert flere anledninger til at Nils kan gi oss flere inntrykk og beretninger fra hans 

ferd. 

Ref:   BjH 

 

 

 

 



Møte den  28. feb 

Dette året har vi Parker Brockman 

som vår utvekslingsstudent. Han 

kom til Ringebu midt i august 2016, 

og nå var tiden kommet for at han 

holdt sitt foredrag, selvfølgelig på 

norsk. 

Parker er fra New Braunfels, Texas, 

en by langt syd i Texas, relativt nær 

Mexicogulfen og Mexico. Byen har i 

overkant av 60.000 innbyggere, og 

ble grunnlagt i 1845. 

Parker viste bilder fra Texas, fortalte 

om staten og om regionen han er fra. 

Vi fikk høre om frigjøring fra 

Mexico, spanjolene som var her 

tidlig, klima (svært varmt), og et 

ganske flatt land med ørken og 

"småfjellområder", som Parker kalte 

det. 

Han hadde reflektert over forskjellene i Norge og Texas (USA), hva angår klima og landskap, 

mat og måltider, skoler, fritid og friluftsliv. 

Parker har vært i Ålesund, besøkt Trollstigen og Geiranger, gått på ski og kjørt alpint, samt 

vært ei uke på vintercamp i Nesbyen (rotaryopplegg). 

Han fortalte om sine favoritter, som var kafe og natur! 

  

Fred Dijkers, som hvert år besøker Venabu, var i klubben og fortalte om opplegget og 

programmet , og som de av klubbens medlemmer som skal besøke hans område i Nederland 

nå i vår, vil få gleden av å oppleve. 

Ref:  BjH 

 

 

 

 



Møte den  21. feb 

 

Torbjørn Kvasbø var på 

besøk, og fortalte om sine 

erfaringer som kunstner i 

både lokal og internasjonal 

sammenheng, og om 

satsingen på et 

kunstnersenter i 

driftsbygningen i Ringebu 

Prestgard. 

Kvasbø er en meget 

anerkjent kunst- keramiker, 

bosatt i Venabygd i Ringebu 

kommune. 

Etter å ha fortalte litt om 

hvorfor han begynte med 

dette, samt lovverket som 

styrer hvordan kunstnere skal få penger tilbake for sitt arbeid. 

Han viste bilder av sin kunst og virksomhet, fra sine utstillinger rundt om kring i verden, om 

forskjellige typer leire, forskjellige ovner til å brenne produktene, workshops han er med på 

rundt omkring i verden mm., og han arbeider også i andre land, for eksempel i Kina. 

Han har bl.a. vært mye i Japan, hvor de har store ovner til brenningen.  Sjøl har han bygd opp 

sin egen store ovn i Venabygd. Ved en slik brenning må han ha medarbeidere for fyringen 

med ved, som pågår kontinuerlig over ei uke, og med temperatur på 1350 gr. C. 

Han har hatt professorat både i Göteborg og Stockholm, men sa disse opp etter hvert, da han 

syntes han fikk for lite tid til eget arbeid. 

Mange av hans gjenstander er innkjøpt av kjente museer omkring i verden. 

Som keramiker er Kvasbø en stor internasjonal kunstner, mye større enn vi her ”på berget” er 

klar over. 

Han viste og fortalte til slutt litt om sine planer for et kunstnersenter, samt lager i 

driftsbygningen i Ringebu Prestgard, som vil bli satt i gang i løpet av året.. 

GÅ INN PÅ HANS HJEMMESIDE OG BLI BEDRE KJENT MED HANS VIRKSOMHET! 

                  http://kvasbo.com/ 

Ref:  BjH 

http://kvasbo.com/


Møte den  14. feb 

Dette møtet var avsatt  til/som presidentens møte, og Arnhild orienterte om aktuelle saker og 

stoff den siste tiden. 

Jeg nevner:   

*Klubben kan presentere seg med aktuelt stoff i  ”Ringebu-posten”, og stoff må leveres inn i 

god tid før påske. 

*RYLA,  dette er et meget anerkjent og godt lederkurs for ungdom mellom 18- 25 , Klubben 

bør bestrebe seg på å finne kandidater som kan delta! 

*Ikke rotarymøte i påskeuka! 

*Klubben fyller 50 år på slutten av år 2017. I tillegg til hvordan dette skal markeres og feires, 

bør jubileumsberetning lages. Denne skal Ødegård, Aaløkken og Haugen arbeide for å sy 

sammen og lage presentasjonen. 

*Nytt fra komiteene. 

Ref:  BjH 

 

Møte den  07. feb 

Overskriften på kveldens tema, var 

”Refleksjoner etter Rotary-turen til USA”. 

Wictor Sandvold fra Ringebu RK  tiltrer 

som Guvernør for distrikt 2305 den 1. juli, 

og han har nettopp gjennomført 

”Guvernørskolen” i San Diego, USA. 

Wictor stilte til møtet i antrekket han skal 

benytte som guvernør, og han fortalte om 

hvordan en guvernør blir til, med 

nominasjon (DGN) ca to år tidligere,  blir 

valgt og er fra 1. juli for ett år siden,  DGE, 

med flere oppgaver og mye opplæring 

samt bli kjent- møter, bl.a. med andre 

guvernører i sone 16, som vårt distrikt 

tilhører. 

På nyåret står USA turen, og den formelle 

opplæringen på programmet. 

Turen startet i Florida, med såkalt ”home stay”, og var på mange vis mer uformelt og sosialt. 



Opplæringen i San Diego, på vestkysten i California, forgår over 5 dager , med 

tilstedeværelsesplikt og strengt regime. 

Under hele turen skal også ektefelle være med. 

Vi fikk høre om opplegget med forelesninger, gruppearbeid, og erfaringer fra besøk i klubber, 

og den store forskjellen mellom USA og Norge. 

Verdenspresidenten fra 1. juli heter Ian Risley, og kommer fra Australia. Hans ordspråk og 

logo ble også presentert. 

Wictor viste bilder fra turen, med anledning til å stille spørsmål. 

Ref:   BjH 

  

Møte den  31. jan 

Denne kvelden var det vårt eget 

klubbmedlem, Einar Høystad, 

som stod for programmet, og 

foredraget hadde tittelen: 

”Refleksjoner etter mine 

engasjementer ved mottak for 

flyktninger og asylsøkere.” 

Jeg vil fremføre at Einar gav oss 

en rekke tall og opplysninger 

som vel var ukjente for de fleste 

av oss. I tillegg fikk vi Einars 

personlige synspunkter på en 

rekke forhold, relatert til 

flyktningproblematikken, hans 

erfaringer i arbeidet på 

flyktningmottaket, og hans 

arbeid med asylsøkere og 

flyktninger over lang tid. Einar 

har skaffet seg god oversikt over regelverk og lover, og han  ga oss grunner til hvorfor  de 

forlater landet sitt, hvor de kommer fra, fluktveiene,  hva slags flyktninger de er, og hvorfor 

de lander der de gjør etter at Middelhavet er  passert. 

Hva er kvoteflyktninger, hva er relokaliserte søkere, krav som må oppfylles for å få 

familiegjenforening, både økonomiske krav og at det kun er  nærmeste slekt, kun rett opp eller 

rett ned i slekta, som kan få dette. 

Jeg tar med noen tall og statistikk som Einar ga oss: 

Nedlagte mottak i 2016 og 2017:                              60 stk med i alt 9100 plasser. 



Nedgang i antall beboere i mottak i jan 2017:           654 personer 

Reg. søkere i uke 1, 2, og 3 i 2017:                           42 + 106 + 132 

Relokaliserte søkere fra Hellas okt – jan:                  77 stk 

Antall asylsøkere pr år.  ( kommer fra 102 land ) 

  2014:   11.480 

  2015:   31.150       ( dette året var en katastrofe! ) 

  2016:    3.460 

Familiegjennforeninger er ikke med i disse tallene. I 2016 ble det innvilga 

familiegjenforening for 15.332 personer. 

I Norge er det totalt ca. 700.000 utlendinger, hvorav ca. 200.000 har flyktningebakgrunn ! 

De som er bosatt i Ringebu består av i alt 27 nasjoner ! 

Jeg vil takke Einar for et meget interessant foredrag, og hans meninger og refleksjoner til hele 

problematikken, som han nå delte med oss. 

Ref:  BjH 

Møte den  24. jan 

Styremedlem i den lokale Elbil 

foreningen, Eivind Falk, besøkte klubben 

denne kvelden og fortalte om foreningen, 

om elbiler og hans  erfaring og 

begeistring for disse. 

Han kjøpe sin første elbil i 2009. 

Norsk Elbilforening har vært aktive og 

jobbet for å fremme elbiler og andre 

ladbare kjøretøy. Det er nå over 40.000 

medlemmer. 

Mjøsen og omegn elbilforening omfatter 

Hedemark og Oppland fylker. Den ble 

etablert i 2012, har 1300 medlemmer og 

det er 2500 elbiler innen området. 

Han viste til forskningsresultater, bl.a. fra 

Transportøkonomisk institutt, tyske og belgiske tester mm, som fremhever elbilens fordeler. 

Det nevnes: 



 

*elbiler har ingen direkte utslipp 

*er mer klimavennlig 

*bedre utnyttelse av tilført energi 

*reduserer forurensing som ikke er knyttet til avgass betydelig, og medfører lave utslipp 

knyttet til kreftproduksjon. 

Foreningen skal jobbe for å videreføre incitamentene (fordelene) med elbil og pådrivere til å 

bygge ut flere ladestasjoner. 

Flere engasjerte spørsmål ble stilt! 

Takk til Falk for interessant foredrag. 

Nedenfor følger flere linker til stoff: 

https://www.toi.no/publikasjoner/vegen-mot-klimavennlig-transport-article32519-8.html 

http://elbil.no/elbil-er-atte-ganger-bedre-enn-dieselbil/   

http://elbil.no/forskning-og-forskning-om-elbil/ 

http://elbil.no/elbil-banker-dieselbil-i-livslopsanalyse/  

http://elbil.no/derfor-betyr-elbilen-halvert-co2-utslipp/ 

Ref;  BjH 

 

Møte den  17. jan 

Innledningsvis refererte presidenten hilsen fra Anne Marie og Wictor Sandvold som i disse 

dager deltar på guvernørskolen i San Diego, California. 

Kveldens høydepunkt var opptak av ny medlem i klubben. Einar Høystad presenterte det nye 

medlemmet, Guttorm Aarnes fra Tretten, som har et langt og omfattende liv innen Tine-

konsernet, og spesielt oppbyggingen av Tine-fabrikken på Tretten. Presidenten festet 

rotarynåla på hans jakkeslag. Gledelig også at vår tidligere medlem Svein Otto Olsen starter 

opp igjen i klubben. 

 

https://www.toi.no/publikasjoner/vegen-mot-klimavennlig-transport-article32519-8.html
http://elbil.no/elbil-er-atte-ganger-bedre-enn-dieselbil/
http://elbil.no/forskning-og-forskning-om-elbil/
http://elbil.no/elbil-banker-dieselbil-i-livslopsanalyse/
http://elbil.no/derfor-betyr-elbilen-halvert-co2-utslipp/


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Kveldens foredrag var ved Jon Forr Toverud 

som fortalte og viste bilder fra sin reise til 

«Herlige Vietnam». Han gjekk først inn på 

historia til dette prøvede landet, som var 

fransk koloni i mere enn hundre år. Han kom 

også inn på delinga av landet, amerikanernes 

krigføring og kommunistenes overtakelse. 

Amerikanernes innflytelse i dag, og hvordan 

amerikanerne nå er akseptert som 

vennligsinnede etter 10 år med grusom krig, 

var en positiv erfaring for foredragsholderen. 

Reisa startet i Hanoi med bl. a. besøk i den 

naturskjønne Ha Long-bukta. De hadde vært 

ute på landsbygda og fått innføring i 

perledyrking og silkedyrking og veving. 

Toverud hevdet at planøkonomien var forlatt 

trots kommunistisk styre. Bøndene 

disponerer sin egen jord, og Vietnam er en 

av verdens største eksportører av ris. 

Turen gjekk videre til turistbyen Hoi An, som er på FNs verdensarvliste, og til Da Nang, 

hovedbasen for amerikanerne under krigen, som i dag er en by i rivende utvikling. De besøkte 

den gamle keiserbyen Hoe, før turen gjekk videre til Ho Shi Minh-byen, tidligere Saigon. Her 

var de bl.a. ute og så på tunnelsystemene som vietnameserne bygde under krigen med 

amerikanerne, et system som amerikanerne aldri fant ut av. 

Ref:  Jon Ø 

 

Møte den  10. jan 

Programmet denne kvelden var endret, slik at det ble gjennomført som ”Presidentens møte”. 

Arnhild hadde først div. rotarystoff og  hilsener, samt orientering om RYLA, og Foredrag som 

Torbjørn Skogsrød skal holde, hvor tanker / erfaringer fra RYLA- arbeid er tema. 

Eller var det nytt fra komiteene, hvor jeg nevner: 

Prosjektkomiteen-  *  mye nytt som skal skje med Pilgrimsleden, både utbedringer og 

fornyelser. Dette kan medføre dugnader og oppdrag for klubben i.f. med gjennomføring. 

*  Teleslynge i Ungdomssentret ser ut til å gå i orden. 

Programkomiteen,  * tanker om program og drift/ innhold på møtene. 

Internasjonal komité,   * nytt, med  oppdatering om nåværende utveksling, samt fremdrift for 

neste års utveksling. 



Ref:  BjH 

 

Møte den  03. jan 

Kveldens foredrag hadde som tema: - ”Kulturarbeidet i Ringebu”, og  det var Tina Lie 

Vestby,  kulturkonsulent i kommunen, som besøkte oss og fortalte om sitt arbeid og hva 

denne ”jobben” hadde som 

arbeidsoppgaver. 

Hun kom til Ringebu i 1986, var opptatt 

av kulturarbeid, samt var/er utøvende 

sanger selv. 

Hun dirigerte på det meste 8 kor, og 

jobbet også en tid  i Øyer kommune, 

mest med barn og ungdom. 

For ca. 2 år siden søkte hun, og fikk 

jobben som kulturkonsulent i Ringebu 

kommune. 

Vi fikk høre en iderik og dynamisk 

person, full av ideer og engasjement, og 

også noen eksempler på hvordan hun 

kunne jobbe med ungdom og 

enkeltpersoner i sin iver etter å ”løfte 

frem” disse. 

Tinas arbeid er i svært stor grad retta  mot ungdom, drift av ungdomsråd og ungdomshus. 

Hun skal videre utvikle kommunens kulturaktiviteter og bistå lag og foreninger i kommunen. 

Lede kommunens HSA (holdningsskapende arbeid mot rus) og SLT (samordning av lokale 

kriminalitetsforebyggende tiltak). 

Videre er arrangementene, først og fremst ”fyrtårnarrangementene ( fårikålfestival, 

vinterfestuke, worldcup)  en viktig jobb. 

Jeg ramser videre opp en del arbeidsområder som Tina innehar: 

Saksbehandler for Ungdomsråd, - Kulturprisen, - Kulturminneplan, - Mekkesenteret, - Den 

kulturelle skolesekken, rettet mot barneskole og barnehage, - Den kulturelle spaserstokken, 

rettet mot eldre, - samt Ung i Midt-Gudbrandsdal, som er et samarbeidsprosjekt. 

Jeg tar til slutt med Ungdomshuset, som etter at Tina kom til, har gitt dette stedet ny livskraft, 

og med tilsatt ”driver” har antall besøkende pr. kveld steget fra 2-5 til opp mot 50. 

Takk til Tina for besøket.                               Ref:  BjH 


